
سخنگوی کمیسیون برنامه  و بودجه مجلس 
با اشاره به پایان منابع مصرفی بودجه ۱۴۰۰ 
گفت: لایحه متمم بودجه ۱۴۰۰ باید از سوی 

دولت تقدیم مجلس شود.
به گزارش اقتصادسرآمد، محمد مهدی مفتح، سخنگوی 
کمیسیون برنامه  و بودجه مجلس با بیان این که با توجه  به 
پایان منابع مصرفی بودجه ۱۴۰۰، هنوز متممی از سوی 
دولت به مجلس نرســیده اســت گفت: اگر بودجه قرار 
است نتیجه ای مثبت داشته باشد، بایستی از سوی دولت 

ارائه شود.
وی افزود: لایحه مقدم بر طرح است چون دولت مسئول 
اجرا بوده و محدودیت ها را می داند و بدنه کارشناســی 
قوی در خدمت دارد. در خصوص بودجه، این اتفاق باید 
به نحو احسن رخ دهد چراکه قاعدتاً باید از سوی دولت 

تقدیم شود.
مفتح از عدم توازن منابع و مصارف بودجه ۱۴۰۰ سخن 
گفت و افزود: باید از نظر منابع تقویت شویم ولی توازن 

روی کاغذ، با یکســری مفروضات همراه بود ولی امروز 
که نیمی از سال را گذرانده ایم، احتمالاتی که برای تأمین 
درآمد در نظر بود، محقق نشــده و دولت با مشــکلات 
عدیده در حوزه درآمد روبه رو است. دولت روحانی نیز 
تخصیص ها را انجام داد و لذا فضای بازی در دست دولت 
نیست که روی هزینه ها اقدامی جدی صورت دهد و صرفاً 
شاید متمم بودجه از ســوی دولت ارائه شود که تا کنون 

چیزی تقدیم مجلس نشده.
مفتح همچنین به وظایف دیگر کمیسیون برنامه وبودجه 
اشــاره کرد و گفت: در ســال پایانی اجرای برنامه ششم 
هســتیم و باید منتظر بمانیم تا ببینیم برنامه هفتم چگونه 

تدوین خواهد شد.
وی ادامه داد: از نظر زمان بندی حداقــل باید 6 ماه دیگر 
برنامه ششم تمدید شود؛ آن هم به شرطی مؤثر است که 
لایحه برنامه هفتم از سوی دولت به مجلس تقدیم شود و 
ما در شش ماه نخست ۱۴۰۱ آن را بررسی و تصویب کنیم.

مفتح گفــت: در صورت تحقق این طرح، برنامه ششــم 

تا پایان شــهریور ۱۴۰۱ تمدید می شود. همچنین دولت 
باید شــروع به جمع آوری اطلاعات بودجه ۱۴۰۱ کند و 
بخشنامه ها را صادر نماید. ســازمان برنامه وبودجه باید 
درخواســت ها را تلفیق کرده و تــا ۱5 آذر لایحه بودجه 

۱۴۰۱ باید تقدیم مجلس شود.

طالبان:

اجازه تهدید از خاک افغانستان 
علیه ایران را نمی دهیم

معاون والــی هرات 
اعلام کرد که طالبان 
به دنبال روابط خوب 
با کشورها است و هیچ گاه اجازه 
نخواهد داد که تهدیدی از خاک 
افغانســتان علیه دیگران به ویژه 

ایران صورت گیرد.
به گــزارش اقتصادســرآمد از 
تســنیم، مولــوی »شــیراحمد 
عمار« معاون والی هرات گفت 

که طالبان به تمام قوانین بین المللی و روابط خوب با کشــورها و همســایگان 
افغانستان پایبند است.وی تأکید کرد که طالبان هیچ گاه اجازه نخواهد داد که افراد 
و گروه های خارجی مانند داعش از خاک افغانســتان علیه سایر کشورها به ویژه 

ایران استفاده کنند.
»سعید خوستی« سخنگوی وزارت کشور طالبان نیز روز گذشته اظهار داشت که 
داعش برای امنیت افغانســتان تهدید جدی نیست و حضور قابل توجهی در این 

کشور ندارد.
وی تصریح کرد که داعش حضور فعالی در افغانســتان ندارد و بیشتر مسئولیت 
حملاتی را نیز که دیگر افراد مسلح غیرمســئول از روی دشمنی شخصی انجام 

می دهند به عهده می گیرد.
پیش از این نیز، »جواد سارگر« عضو کمیسیون فرهنگی طالبان نیز درباره برخی 
رویدادهای اخیر در افغانســتان گفته بود: »همه ناامنی هایی را که در افغانســتان 
صورت می گیــرد نمی توانیم به داعش منســوب کنیم، چرا کــه داعش نه جای 

مشخصی دارد و نه جبهه مشخص که مقابل امارت اسلامی مبارزه کند«.
طالبان بارها اعلام کرده اســت که خواســتار روابط حســنه با همه همسایگان 
افغانستان است و اجازه نمی دهد که از خاک این کشور علیه دیگران استفاده شود.

ضرورت بازاریابی دولت برای صادرات لوازم خانگی ایرانی 

 دیگر بازار خود را تقدیم
 کره ای ها نمی کنیم 

 عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس گفت: ما امروز قادر به تأمین نیاز داخل 
در زمینه لوازم خانگی هستیم و اگر ظرفیت های دیگر نیز در کشور فعال شود 
ما قادر به تأمین نیازهای کشورهای همسایه نیز هستیم و لازم است دولت برای 

صادرات لوازم خانگی تولید شده در کشورمان بازاریابی کند. 
به گزارش اقتصادسرآمد، بهزاد رحیمی نماینده مردم سقز و بانه در مجلس شورای اسلامی 
در گفت وگو با فارس، با اشاره به قطع واردات لوازم خانگی از کره جنوبی گفت: کره ایی ها 
فرصت  طلبند زمانی که بازار ایران را در دست داشتند به محض اینکه بحث تحریم ها پیش 

آمد اولین شرکت هایی که از ایران خارج شدند شرکت های کره ای بودند.
وی افزود: خوشبختانه با وجود همه این تحریم ها و فشارها در حوزه تولید لوازم خانگی 
ما  امروز به موقعیتی دســت یافته ایم که می توانیم نیاز داخل را تأمیــن کنیم و ما در این 
شرایط دیگر موافق واردات لوازم خانگی کره ای نیستیم و نمی خواهیم کره ایی ها به بازار 

ما ورود پیدا کنند.
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس اظهار داشت: امروز شرکت های ایرانی تولیدکننده 
لوازم خانگی قادر به تأمین نیاز داخل هســتند و  اگر مابقی ظرفیت موجود در داخل نیز 
فعال شود ما حتی قادر به تأمین نیاز کشورهای همسایه خود نیز خواهیم بود که این مسئله 

حمایت های دولت را می طلبد.
رحیمی خاطرنشان کرد: ما به هیچ وجه نمی خواهیم کشورمان بازار مصرف محصولات 
کره ای شود چرا که زمانی که ما نیاز داشتیم زودتر از همه شرکت های خارجی کره ای ایران 

را ترک کردند و امروز ما نیاز به حضور آنها نداریم.
وی افزود: رویکرد ما تقویت صنایع داخلی است و خوشبختانه در این سال ها شرکت های 

ایرانی در بحث تولید لوازم خانگی موفق عمل کرده اند.
عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلــس اظهار داشــت: در حال حاضــر بازارهای 
مصرف خوبــی در اطراف کشــور ما  وجــود دارد و لازم اســت تا دولت نســبت به 
بازاریابی برای صــادرات محصولات ایرانــی از جمله در حوزه لــوازم خانگی اقدام 
 کند و اگر بتوانیم بازارهای اطراف کشــورمان را به دســت بگیریم بــه موفقیت بزرگی 

دست یافته ایم.

مفتح: دولت لایحه متمم بودجه را تقدیم مجلس کند

 منابع بودجه ۱۴۰۰ در خط پایان است
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مفتح: دولت لایحه متمم بودجه را تقدیم مجلس کند

 منابع بودجه ۱۴۰۰ 
در خط پایان است

طالبان:

اجازه تهدید از خاک افغانستان 
علیه ایران را نمی دهیم

کاهش قدرت خرید از کالای ایرانی تا اقلام خوراکی

نان به نرخ نسیه!
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دریادار تنگسیری: دشمن را دست کم نمی گیریم

 دریا ،میدانی تعیین کننده 
در نبرد بادشمنان است

در جلسه با فعالان و پیشکسوتان محرومیت زدایی و جهادی مطرح شد

دستور رئیسی برای تدوین سازوکارهای 
احیای جهاد سازندگی در ۲۰ روز
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گزارش»  اقتصادسرآمد« از خروج خودرو های 
دپویی خارجی از پارکینگ ها 

صفر ها ی 
متفاوت خارجی 

در بازار خودرو

ِ

 همراه با رای اکثریت نمایندگان مجلس به طرح آزادسازی واردات خودرو دو 
اتفاق همزمان در بازار وارداتی ها رخ داد. ابتدا قیمت محصولات خارجی در 
بازار به طور چشم گیری افت کرد و اتفاق دوم افزایش عرضه خودرو های صفر 
۲۰۱۷ و ۲۰۱۸ به بازار بود. به گفته فعالان بازار، افزایش عرضه خودرو های 
صفر خارجی به بازار، از زمان توقف واردات خودرو تاکنون بی سابقه بوده که 
این موضوع از هراس محتکران نسبت به ریزش بیشتر قیمت ها حکایت دارد. 
با افزایش احتمال آزادسازی واردات خودرو، نگهداری این محصولات دیگر 
به صرفه نیســت؛ به طوری که در هفته جاری این خودرو ها از پارکینگ ها به 
نمایشگاه ها منتقل شده اند.ترافیک فروش خودرو های خارجی در هفته جاری 
نیز ادامه یافت. هر چند برخی از دست اندرکاران بازار پیش بینی کرده بودند که 
با ایرادات شورای نگهبان به ماده ۴ اصلاحی کمیسیون صنایع و معادن، روند 
کاهشی قیمت محصولات خارجی متوقف خواهد شد، اما این روند نه تنها 
تداوم یافته، بلکه خودرو های وارداتی بیشتری نیز به بازار عرضه شده است. 
مجلس شورای اسلامی ۲۴ شهریورماه ۱۴۰۰ اصلاحیه طرح واردات خودرو 

را تصویب و آن را برای تایید نهایی به شورای نگهبان ارائه کرد. 
صفحه 8

سخنگوی کمیسیون برنامه  و بودجه مجلس با اشاره به پایان منابع مصرفی بودجه ۱۴۰۰ گفت: لایحه 
متمم بودجه ۱۴۰۰ باید از ســوی دولت تقدیم مجلس شود.محمد مهدی مفتح، سخنگوی کمیسیون 
برنامه  و بودجه مجلس با بیان این که با توجه  به پایان منابع مصرفی بودجه ۱۴۰۰، هنوز متممی از سوی 
دولت به مجلس نرسیده است گفت: اگر بودجه قرار است نتیجه ای مثبت داشته باشد، بایستی از سوی 
دولت ارائه شود.وی افزود: لایحه مقدم بر طرح است چون دولت مسئول اجرا بوده و محدودیت ها را 
می داند و بدنه کارشناسی قوی در خدمت دارد. در خصوص بودجه، این اتفاق باید به نحو احسن رخ 
دهد چراکه قاعدتاً باید از سوی دولت تقدیم شــود.مفتح از عدم توازن منابع و مصارف بودجه ۱۴۰۰ 
سخن گفت و افزود: باید از نظر منابع تقویت شویم ولی توازن روی کاغذ، با یکسری مفروضات همراه 
بود ولی امروز که نیمی از سال را گذرانده ایم، احتمالاتی که برای تأمین درآمد در نظر بود، محقق نشده 
و دولت با مشکلات عدیده در حوزه درآمد روبه رو است. دولت روحانی نیز تخصیص ها را انجام داد و 
لذا فضای بازی در دست دولت نیست که روی هزینه ها اقدامی جدی صورت دهد و صرفاً شاید متمم 
بودجه از سوی دولت ارائه شود که تا کنون چیزی تقدیم مجلس نشده.مفتح همچنین به وظایف دیگر 
کمیسیون برنامه وبودجه اشاره کرد و گفت: در سال پایانی اجرای برنامه ششم هستیم و باید منتظر بمانیم 

تا ببینیم برنامه هفتم چگونه تدوین خواهد شد.


